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U nás děti hrají pro dobrý pocit, 
vítězit máme v sobě přirozeně všichni

Sport je pro společnost plusem, 
pokud sportovec dostává vhodnou péči 
v důležitých oblastech, říká člen vedení 
oddílu florbalu SK Jihlava a florbalový tre-
nér Jan Šmarda.

Veronika Dawidowicz ז

Jak se daří jihlavským florbalistům?
Muži týmu Andone SK Jihlava mají za sebou 

velmi úspěšnou sezonu. Zvládli uhrát deset vítěz-
ství v řadě a i díky tomu získali možnost zahrát si o 
postup do národní ligy.

V kategorii mužů se hrají čtyři celostátní a dvě 
regionální soutěže. Tým Andone nyní hraje v divi-
zi, což je nejnižší celostátní soutěž. Tak, jak klub 
roste, šplhá se těmi úrovněmi výš.

Myslím si, že v divizi jsme se aklimatizovali vel-
mi dobře a i díky tomu, že se podařilo zapracovat 
do dospělého týmu mužů první odchovance naše-
ho klubu, dařilo se v posledních zápasech celému 
týmu dominovat. 

Mladí se hned prvním rokem zapojili do kate-
gorie mužů velmi dobře, a pokud na sobě vydrží 
makat i nadále, jsou příslibem do budoucna.

Podařilo se mužům vybojovat postup?
Poslední zápas Andone SK Jihlava o postup byl 

opravdu skvělý. Desátá výhra v řadě však na postup 
nestačila, protože chybělo dát soupeři o jeden gól 
navíc. 

Výsledek mohl být ještě lepší, ale ve třetí třetině 
jsme i přes množství vyložených šancí nedokázali 
skórovat. 

Celkově však sezonu hodnotíme jako nejúspěš-
nější v historii, tým šlapal v druhé polovině sezony 
už skvěle. 4. místo a 46 bodů je výborný základ a 
motivace do další sezony.

Letošní tým má potenciál zůstat v této sestavě 
delší dobu. Jsou do toho zapálení.

Pro uplynulou sezonu byl také velkým přínosem 
návrat Jana Beránka, který hrál minulou sezonu 
v nejvyšší soutěži za pražské Black Angels. U nás 
to však není o jednotlivcích, každý hráč, náhradník 
má svoji váhu a celkově si ten tým sednul od bran-
kářů až po mladé. A tímto bych všem hráčům rád 
poděkoval za letošní přístup. 

A jak se daří ženám?
Holky jsou více ambicióznější, co se týče studií. 

Často odchází na vysoké školy do Brna, Prahy, kde 
pak hrají za místní týmy. 

Teď se nám však daří, aby si holky držely vazby 
na Jihlavu.

Ženy EAV SK Jihlava skončily po základní části 
sedmé a budou se snažit překvapit silnější soupeř-
ky. I pro ně to bude skvělá zkušenost. Soupeřem 
nám bude FBŠ Hummel Hattrick Brno. 

V kategorii žen je pouze Extraliga, 1. a 2. liga. 
Holky jsou teď v 1. lize a sbírají zkušenosti, je ale 
vidět, že něco v nich je.

Od kolika let začíná kategorie muži/ženy?
Za kategorii muži a ženy mohou hrát i junioři a 

juniorky. Juniorky a junioři jsou ročník 2004, 2005. 
Ale muži a ženy začínají letos ročníkem 2003. 

Myslíte si, že má florbal v Jihlavě budoucnost?
Určitě má, ale pokud bychom měli v budoucnu 

hrát v dospělých kategoriích vyšší soutěže, bude 
nutná spolupráce celého regionu.

Myslíte si, že k tomu, aby Jihlava s florbalem 
byla více vidět, by pomohla větší podpora měs-
ta nebo kraje?

Profesionální sport, ve kterém jsem se také pohy-
boval, ne vždy nabízí čistě jen myšlenku sportu. 
Tam to jde pak už tolika směry, které se sportem 
nemají co dělat.

V Jihlavě je ve spolcích 6000 sportovců a podpo-
ra sportující mládeže je pro většinu spolků ze stra-
ny státu, kraje i města v dnešní době nedostatečná.

Dokud politici nebudou ochotni, v dnešní těžké 
době, více podporovat aktivitu dětí a mládeže, 
je možné, že nebude otázkou, jak moc budeme 
vidět ve florbale, ale jestli vůbec udržíme činnost a 
dostaneme se na dostatečnou úroveň péče. 

Za mě je třeba změnit celý pohled na sport tak, 
aby měl základní sport tu největší váhu a byl oprav-
du nosným prvkem zdravé společnosti. Pak začne-
me mít opět pravidelné úspěchy i v našich národ-
ních profi sportech. 

Setkáváte se ve vašem spolku s finančními 
problémy?

Ano. Ze dne na den vám přijde desetkrát vyš-
ší záloha na energie a vy nemůžete říct rodičům 
vašich členů o desetkrát víc peněz.

Máme ale štěstí a musím poděkovat jak oběta-
vým rodičům, tak trenérům, které se o děti starají 
opravdu za minimální odměnu. Hodně nás oprav-
du drží také naši partneři a pomohlo i Město Jih-
lava. V současnosti už jsme hodně na hraně, aby-
chom udrželi to, kde jsme.

Probíhá nějaká komunikace s městem?
Snažíme se samozřejmě jednat jak s městem, tak 

s krajem, aby reflektovaly potřeby daných oblastí 
sportu.

Například to, že pokud chcete hrát vrcholovou 
část, tak musíte vědět, že vám funguje mládež. Že 
je tam dostatečná podpora. Protože jedno bez dru-
hého dlouhodobě neudržíte.

K čemu u vás děti vedete?
Sice se to může jevit jako běžný sportovní 

kroužek, ale není to jen o tom si někde zaběhat za 
míčkem.

Snažíme se děti vést k tomu, aby měly chuť spor-
tovat, ale také se snažíme rodiče i děti vzdělávat 
v oblasti životosprávy, aby děti měly nějaké morál-
ní hodnoty a rodiče pochopili i naši metodiku 
výchovy.

U nás na děti nevytváříme přehnaný tlak na 
konečný výsledek zápasu. Chuť vítězit má každý 
přirozeně v sobě. U nás děti hrají proto, aby z toho 
měly dobrý pocit.

Pokud chcete mít kvalitní hráče nahoře, tak musí 
být základ formován už u dětí.

Je o florbal zájem?
Veliký. Ovšem zase narážíme na možnosti, kte-

ré v Jihlavě jsou. My využíváme halu na Okružní, 
která už potřebuje opravy, aby se udržela dál. Je to 
jediná hala tohoto typu v Jihlavě.

 Pokračování na str. 12

V SK JIHLAVA se nejen Jan Šmarda snaží děti vést nejen k tomu, aby měly chuť sportovat, ale také se snaží 
vzdělávat rodiče i děti v oblasti životosprávy.  Foto: archiv JŠ
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